

Collect, Sort, Redistribute: The FHK Community Foodbank 樂餉社社區食物銀行

機構名稱	: 樂餉社有限公司
Agency Name	Feeding Hong Kong Limited
服務類別	: 社區發展及其他服務 - 其他服務
Service Types	Community Development & Other Services - Others

匯聚剩食、分「餉」公益

公益金會員機構樂餉社致力對抗本地飢餓問題，減少食物浪費。每天，機構收集在銷售過程中失去商業價值或達不到包裝生產要求，但仍然可食用、有營養的剩餘食物，再運送到食物銀行分類、檢查及儲存；然後分發給慈善機構伙伴，支援社會上的有需要人士。

由2016年起，樂餉社獲得公益金資助，可以投放更多資源去提高運作效益。去年，公益金的撥款協助機構增加76%的膳食支援，製作合共217萬餐膳食。許多低收入人士及家庭受惠，當中包括露宿者、日間長者中心、兒童之家、外籍傭工和難民暫住的庇護所，及其他得不到三餐溫飽的弱勢社群。

2019年樂餉社更創下多項里程碑：

- ✓ 食品捐贈量創新高，合共收集轉發了821噸高質素的剩餘食品予有需要人士，更幫助節省了260萬公斤的二氧化碳排放，相等於一個家庭702年的電力消耗量。
- ✓ 吸引更多義工參與活動，並支援更多的慈善機構。
- ✓ 食物援助服務為慈善機構伙伴節省了超過28百萬元的食品購置費用。

樂餉社的服務，不但有助環保，也富有公益意義。未來機構將和公益金並肩合作，一起匯聚剩食、分「餉」公益。



Connect Community through Sharing Food

Feeding Hong Kong, a member agency of the Community Chest, is a charity with a mission to fight hunger and reduce food waste. Every day, the organisation collects surplus nutritious food that has lost its commercial value or no longer meets requirements. The surplus is then sorted, inspected and logged before being delivered to its charity partners, who in turn, provide food to people in need.

Since 2016, Feeding Hong Kong has been supported by the Chest to improve and scale operations. In 2019, the organisation supported 2.17 million meals for local food assistance programmes, about 76% increase compared to the start of our partnership. The beneficiaries are mainly low-income individuals and families. Among them are street sleepers, and residents of senior centres, crisis shelters, and children's homes, as well as other vulnerable people struggling to afford nutritious meals.

In 2019, various milestones were achieved:

- ✓ Food donation hit a record high – 821 tonnes of high-quality food was collected to prepare meals for the underprivileged. This helped reduce carbon emissions by 2.6 million kg, the equivalent amount of electricity consumed by a family in 702 years
- ✓ More volunteers were engaged to support more charities
- ✓ The organisation helped their charity partners to save food budgets totaling more than HK\$28 million

To strengthen community bonding while protecting the environment, the Chest will support Feeding Hong Kong to continue its efforts in connecting the community through sharing food.